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Knji`ara ili mala porodi~na pri~a u Prijepolju 

Mi smo za trajanje 

Novi Pazar - Aktuelna politi~ka i
ekonomska situacija u ovom kraju,
razvojni programi, nastavak pomo-
}i Novom Pazaru i realizacija naja-
vljenih projekata, bile su teme raz-
govora turskog ambasadora u Srbiji
Tan`ua Bilgi~a sa ~elnicima grada,
Bo{nja~kog nacionalnog ve}a
(BNV), SDA Sand`aka i Dr`avnog
univerziteta.

Ambasador Bilgi~ je rekao da nema
nikakvih problema u realizaciji proje-
kata: izgradnji dva mosta u centru gra-
da, novog vrti}a na mestu gde se nala-
zi sada{nji „Mladost“, rekonstrukciji
Isa-begovog hamama u Staroj ~ar{iji i
obnovi najstarije sportske hale u nase-
lju Rasadnik. Sve ovo }e da finansira
Turska i to je sastavni deo sporazuma
koji je, pre 14 meseci, u Novom Paza-

ru potpisao turski predsednik Taip Re-
d`ep Erdogan. Samo za izgradnju mo-
stova i de~ijeg vrti}a Turska agencija
za razvoj (TIKA) izdvoji}e 3,2 miliona
evra. Turski ambasador je naglasio da
su „svi projekti u nekoj fazi finalizaci-
je“, ali i da „birokratski procesi i dobi-
janje dozvola traju ne{to du`e od osta-
lih poslova“. S. N.
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Ambasador Turske u Srbiji Tan`u Bilgi~ posetio Novi Pazar

Dogovoreni projekti 
bi}e realizovani

Ambasador Turske sa
~elnicima novopazarske
gradske uprave
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Prijepolje - Kao da je oduvek bi-
la tu. Knji`ara na korzou ili Knji`a-
ra „Vuk Karad`i}. Neodvojiva od
te pri~e ili sastavni deo svih tih se-
}anja je i Zora Vuji~i}, koja je pro-
vela gotovo ceo svoj radni vek ba{
u tom neznatnom prostoru, na
glavnoj, „Valterovoj“ ulici, preko
puta nekada{nje prijepoljske
Gradske ~itaonice. Zora je po~ela
da radi 1972. godine. 

- Gotovo ceo svoj radni vek pro-
vela sam ovde, oti{la u penziju ali i
sada sam tu, jer kao da bez nje ne

mogu, smeje se diskretno Zora, sa
kojom razgovaram kako bi se sve
slo`ilo u tu porodi~nu pri~u. Nai-
me, pored Zore, koja i sada ujutru
porani, u knji`ari rade njen sin Mi-
lo{ i snaha Tanja. 

Milo{ pri~a da ~esto Prijepoljci
koji su odselili, pa navrate, ka`u:
„Na glavnoj ulici se jo{ nije prome-
nila samo knji`ara i Zora“. Pa, bi-
}e da je tako. Nestale su prodavni-
ce, privatne radnje i zanatlije, na-
vike. I. H-D.

Strana V



petak, 8. februar 2019.II

SDA: Bo{njacima
trebaju su{tinske
promene

Novi Pazar - U Srbiji je potrebna su-
{tinska promena srpske dr`avne poli-
tike prema bo{nja~kom narodu, San-
d`aku i BiH. Ovo u svom saop{tenju
ocenjuje SDA Sand`aka i poru~uje da
„bez otvorenog razgovora i odgovora
nema blanko podr{ke“, jer „Bo{njaci-
ma treba su{tinska promena a ne neki
drugi Vu~i} i novi fa{isti na vlasti“.
Stranka Sulejmana Ugljanina postavlja
pitanja „na koja nijedna partija koja
pretenduje na centralnu vlast u Beo-
gradu ne daje odgovore, niti nudi re{e-
nja“: da li ih zanima i kako planiraju da
re{e status i probleme Bo{njaka i San-
d`aka, ko }e da re{i probleme u infra-
strukturi, {kolstvu, zdravstvu, nezapo-
slenost mladih, ko }e da preuzme oba-
vezu prizna genocid u Srebrenici i po-
{tovanje suvereniteta i integriteta BiH?
SDA Sand`aka u svom saop{tenju na-
vodi i da se od osnivanja konstantno
bori „protiv verskog {ovinizma, nacio-
nal fa{izma i socijal rasizma“. S. N. 

Prijepolje - Prva ovogodi{nja sedni-
ca Skup{tine op{tine zakazana je za
sredu, 13. februara na zahtev jedne
tre}ine, odnosno 14 odbornika opozi-
cije. Predlo`eno je {est ta~aka dnevnog
reda, a jednu je kao zaklju~ak formuli-
sala opozicija koja tra`i razre{enje sa-
da{nje direktorice, odnosno imenova-
nje novog direktora Centra za socijal-
ni rad. U obrazlo`enju je navedeno da
sada{nja direktorica ne ispunjava
uslove jer nema pet godina radnog is-
kustva u struci, a protiv nje se vodi kri-
vi~ni postupak za krivi~no delo zlou-
potreba slu`benog polo`aja zbog ~ega
je bila u pritvoru, a takom istra`nog
postupka u~inila je i krivi~no delo
ometanja slu`benog lica u vr{enju slu-
`bene radnje prilikom pretresa slu-
`benih prostorija.

Pred odbornicima Skup{tine op{ti-
ne Prijepolje na}i }e se predlog Statuta
op{tine kao jedan od najva`nijih doku-
menata svake lokalne samouprave.

Statut se uskla|uje sa nekoliko zakona
koji su u me|uvremenu doneti, a na
javnoj raspravi koju je u decembru or-
ganizovala komisije koja je pripremila
predlog, nije se pojavio ama ba{ niko
od gra|ana ove op{tine .

Predsednica Stana Markovi}, za
dvadeset prvu sednicu predlo`ila je jo{

i razmatranje predloga Odluke o izradi
plana detaljne regulacije za dve mini
hidrocentrale, a na sednici }e se jav-
nost upoznati detaljnije za{to se i u
kom delu menja plan generalne regu-
lacije za Prijepolje i Brodarevo. O~eku-
je se i usvajanje Programa rada JKP
„Lim“ u ovoj godini. I. H. D.

Na zahtev opozicije u sredu zaseda Skup{tina op{tine Prijepolje 

Tra`e smenu direktorice
Centra za socijalni rad

O~ekuje se `u~na rasprava: Odbornici prijepoljskog parlamenta 

Priboj - Na osnovu predloga lokalne
samouprave o novoj mre`i {kola, u
pribojskoj op{tini, koja sada ima osam
mati~nih {kola, ({est osnovnih i dve
srednje) od septembra }e biti jedna
{kola manje . Osnovna {kola „Blagoje
Poli}“ u Kratovu }e, zbog malog broja
u~enika,(27 u~enika u osam razreda),
biti pripojena gradskoj {koli O[ „De-
sanka Maksimovi}“ i tako postati nje-
no izdvojeno odeljenje.

Umre`avanje {kola je novina u
{kolskom sistemu Srbije koja je defini-
sana najnovijim Zakonom o osnova-
ma sistema obrazovanja i vaspitanja, a
kojom se predvi|a spajanje {kola sa
manjim brojem u~enika u jedno prav-
no lice. To, za sada, ne bi trebalo da
uti~e na u~enike, oni se ne}e prevoziti,

osta}e u svojim {kolama, ali }e broj |a-
ka uticati na to da }e pojedine {kole
postati izdvojena odeljenja. Ovim je
planirana u{teda na administraciji.

Glavno pitanje je da li }e na taj na-
~in u manjim sredinama gde se broj
dece svake godine smanjuje, sve seo-
ske i prigradske sredine ostati bez ma-
ti~nih {kola.

Na nedavno odr`anom sastanku
Aktiva direktora pribojskih {kola sa

predstavnicima lokalne samouprave,
razgovaralo se o predlozima za spaja-
nje {kola. Na osnovu tog dogovora i iz-
ve{tavanja direktora {kola , lokalna sa-
mouprava je odredila Komisiju za iz-
radu predloga za racionalizaciju i opti-
mizaciju {kolske mre`e, u formi elabo-
rata. Rok za dostavu predloga Mini-
starstvu prosvete je naredni mesec .

- Cilj izrade elaborata za je da bude
stru~na i informaciona podloga za do-
no{enje Odluke o mre`i javnih osnov-
nih {kola u Priboju. U njemu je prikazan
pravni osnov za njegovu izradu, navede-
ni su izvori podataka o op{tini Priboj
(istorijski, demografski i statisti~ki) koji
su u njemu prikazani, kao i na~in na ko-
ji su ti podaci prikupljani. Tako|e, pri-
kazani su podaci o postoje}oj mre ì {ko-

la, o istorijatu osnovnih {kola, podaci o
opremljenosti {kola, kretanju broja u~e-
nika po godinama i ostali podaci o {ko-
lama (udaljenost, izdvojena odeljenja...).
U njemu su navedeni principi i kriteri-
jumi koji su po{tovani prilikom pripre-
me Odluke o novoj mre`i {kola. Na kra-
ju elaborata je detaljno opisana nova
mre`a {kola, ka`e a na{ list Nikola To{i},
predsednik Aktiva direktora i ~lan Ko-
misije za izradu elaborata. S. Bjeli}

Zbog sve manjeg broja |aka, {kola u Kratovu }e 
biti pripojena gradskoj O[ 

U Priboju jedna
{kola manje 

Samo 27 u~enika: O[ „Blagoje Poli}“ u Kratovu

Nova Varo{ - Funkcionerke i aktivist-
kinje Srpske napredne stranke u Novoj
Varo{i odr`ale su konferenciju za novi-
nare u znak protesta zbog sve u~estali-
jeg vre|anja i verbalnih napada na `e-
ne od strane pojedinih opozicionara.
Takav na~in komunikacije smatraju
neprihvatljivim, naro~ito ako je re~ o
li~nostima koje imaju uticaja na kreira-
nje javnog mnenja i koje bi svojim po-
na{anjem i delovanjem trebalo da daju
pozitivan primer drugima.

Povod za o{tro negodovanje i reak-
ciju novovaro{kih naprednjakinja bila
je uvreda i nepristojna kvalifikacija ko-
ju je glumac Sergej Trifunovi}, novoi-
zabrani predsednik Pokreta slobodnih

gra|ana , nedavno putem dru{tvenih
mre`a uputio novinarki Srpskog tele-
grafa Ivani @igi} .

- Politika Aleksandra Vu~i}a koju
sledimo zala`e se za rodnu ravnoprav-
nost, po{tovanje ljudskih prava i una-
pre|enje polo`aja `ena u dru{tvu. Da-
nas kada je ̀ ena kona~no dobila mesto
koje joj u dru{tvu pripada, pojavljuje se
grupa `enomrzaca koja gotovo svako-
dnevno atakuje na ono {to nam je
Ustav zagarantovao, a mi ̀ ene se izbo-
rile da se to po{tuje. Pojavila se {a~ica
pojedinaca iz redova opozicije kojima
smeta jaka i samostalna ̀ ena, ona koja
zna {ta ho}e, ima svoj stav i mi{ljenje i
ne podle`e pritiscima i ucenama - ka-

zala je na konferenciji za novinare Jele-
na Lekovi}, funkcionerka novovaro-
{kog Povereni{tva SNS-a. I direktorka
novovaro{kog Centra za socijalni rad.

Ona smatra da je vre|anje i verbal-
no poni`avanje pripadnica ne`nijeg
pola nedopustivo i jednako zastra{uju-
}e kao i fizi~ko nasilje. Posebnu te`inu,
ocenjuje Lekovi}, {to su uvrede u ovom
slu~aju upu}ene novinarki koja je oba-
vljala svoj posao. Politi~ku i medijsku
scenu su u poslednje vreme preplavili
govor mr`nje, posebno prema ̀ enama,
{to je nedopustivo, kazala je Sakiba ̂ o-
lakovi} Varagi} i naglasila da dr`ava
mora stati u kraj javnom lin~u koji in-
direktno trpe sve ̀ ene. R. P.

Unija `ena Srpske napredne stranke u Novoj Varo{i 

Osuda uvreda Sergeja Trifunovi}a 

Tutin - U okviru projekta „Planina
Mokra gora - neotkriveni biser na Via
Dinarika stazi“ nedavno je u Tutinu
odr`an prvi sastanak Foruma za razvoj
aktivnog turizma na ovoj planini koja
je poznata i kao „Lepotica Balkana“.
Okupilo se oko 90 predstavnika op{ti-
na, turisti~kih organizacija, privredni-
ka, planinarskih i sportskih dru{tava
kao i nevladinih organizacija. Ovo je
prvi put da su se na jednom mestu sre-
li u~esnici iz op{tina koje okru`uju pla-
ninu Mokru goru: iz Ro`aja, Tutina,
Pe}i, Istoka i Zubinog Potoka.

Predsednik op{tine Tutin Kenan
Hot je istakao zadovoljstvo da je pokre-
nuta inicijativa za saradnju izme|u op-
{tina koje spaja planina Mokra gora i
naveo da }e ovaj projekat imati eko-
nomski zna~aj i pokrenuti razvoj turi-
zma. Najvi{e interesovanja me|u u~e-
snicima je izazvala aktivnost na trasira-
nju planinarske staze od Rugovske kli-
sure, preko Hajle, Ahmice, i du`inom
cele Mokre gore, od Pogleda do Berima. 

Sastanak Foruma organizovan je u
okviru projekta „Razvoj turizma i pro-
mocija“ Saveta za regionalnu saradnju.
Projekat finansira Evropska unija, a re-
alizuje RCC u cilju doprinosa rastu i
konkurentnosti privreda {est zemalja
Zapadnog Balkana kroz podr{ku raz-

voju i promociji zajedni~ke ponude u
oblasti regionalnog kulturnog i avan-
turisti~kog turizma. 

Projekat „Planina Mokra gora -
neotkriveni biser na Via Dinarika sta-
zi“ realizuje InTER, u saradnji sa op{ti-
nom Tutin, Regionalnom razvojnom

agencijom SEDA iz Novog Pazara,
NVO „Marimangat“ iz Pe}i i Planinar-
skim dru{tvom „Ahmica“ iz Ro`aja.
Realizacija projekta je po~ela po~et-
kom novembra 2018. godine i traja}e
do po~etka juna 2019. godine.

S. D. 

Veliko interesovanje za razvoj aktivnog turizma na planini Mokra gora

Neotkriveni biser Balkana 

Inicijativa koja bi trebalo
da razvije turizam: 
Sa sastanka u Tutinu 
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Protesti
U ovoj ~ar{iji, vazda, su tekli med i mleko. Svega preti~e i preliva.

Tako misle svi kad pogledaju odozgo i sa strane. Kad nema {ta da se
radi, a uglavnom nema, napune se ba{te kafi}a i dokono radno
vreme tu prolazi. [ije se po meri, manje nego {to se mo`e, pri~a se o
resursima vi{e nego {to jeste, a manje nego {to mo`e da se uradi,
do~ekuju se i ispra}aju potencijalni investitori, do prestonog grada se
poskakuje „izre{etanim“ asfaltom i sanja o avionima, auto putevima
i vozovima. ^ar{ija se, odavno, ne hrani pre`vakanim obe}anjima.
Dosta joj je `vakanja i pre`vakavanja svojih pri~a o spasiocima i
izdajnicima. Sve ve} vi|eno, sve ve} ~uveno. Odve`ano i ono 
„Ni{ta nas ne sme iznenaditi“.

Ostalo jo{, ~ar{iji da sa sigurne udaljenosti posmatra proteste
diljem Srbije. Ne bi niko da {eta (mo`da asfalt nije njihov ili bi da se
radi na do|em ti), al se {eta~i onako u sebi, podr`avaju. Mi smo uz
vas, ali nismo sa vama. [to je sigurno, sigurno je. Opet }e se, ovde
na}i neko da, kad sve bude gotovo i delio se kola~, da ka`e 
„Mi ru{ili re`im, a ostatak Srbije nam pomagao“. Nije ~ar{ija stigla da
vidi gde je na mapi „Budu}nost Srbije“. Od obe}anog, ionako, nikad
ni{ta. ^ar{ija gostu do~ek i aplauze, on ~ar{iji obe}anja do slede}e
kampanje, pardon, vi|enja. S. N. 

Novi Pazar - Gradsko ve}e usvojilo je
Nacrt Lokalni akcioni plan (LAP) za-
po{ljavanja za ovu godinu, koji }e biti
realizovan u saradnji sa Ministar-
stvom za rad, zapo{ljavanje, bora~ka i
socijalna pitanja. Nadle`no ministar-
stvo i gradska uprava izdvoji}e ukup-
no 10 miliona dinara. Jedna polovina
novca bi}e usmerena za subvencioni-
sanje preduzetnika da ja~aju svoj bi-
znis, u cilju otvaranja novih radnih
mesta, a drugih pet miliona dinara na-
menjeno je samozapo{ljavanju. 

Ova sredstva su, prvenstveno, na-
menjena licima iz kategorije te`e zapo-
{ljivih i onima koji su ostali bez posla i
ho}e da pokrenu sopstveni biznis. Pre-
ma podacima novopazarske Filijale
Nacionalne slu`be zapo{ljavanja
(NSZ), na kraju pro{le godine, u ovom
gradu na evidenciji nezaposlenih bilo
je 18.906 ljudi. Novi Pazar je, po stopi
nezaposlenosti i dalje u vrhu republi~-
ke lestvice. 

Gradska vlada je usvojila i prvu iz-
menu ovogodi{njeg Plana javnih na-

bavki, koja je uslovljena planom iz-
gradnje izgradnjom osam de~ijih igra-
li{ta i ure|enjem dva platoa u gradu.
Ina~e, prvobitnim Planom javnih na-
bavki za ovu godinu, bilo je predvi|e-
no da se iz gradskog bud`eta izdvoji vi-
{e od 315 miliona dinara. Najvi{e sred-
stava , 66,6 miliona dinara. planirano je
za tender za pla}anje javne rasvete, a
ne{to manje od tri miliona dinara pla-
nirano je za kupovinu energenata. Za
ovu godinu planirana je izrada projekt-
no-tehni~ke dokumentacije za ure|e-
nje gradskog trga, koji bi trebalo da do-
bije i pothodnike. Za ovu namenu pla-
nirano je da se izdvoji skoro 28 milio-
na dinara. Javna nabavka velike vred-
nosti, 22 miliona dinara, je izrada pro-
jekta dalekovoda sa trafostanicom za
postrojenja za obradu otpadnih voda,

Pro{le godine, javne nabavke vre-
dele su vi{e od 1,1 milijardi dinara. Do
te cifre stiglo se od po~etnih 675 milio-
na dinara i posle 19 izmena i dopuna
Plana javnih nabavki.

S. Novosel 

Gradsko ve}e Novog Pazara 
o zapo{ljavanju i javnim nabavkama

Za subvencije i 
samozapo{ljavanje 
10 miliona dinara

Ovaj prilog sufinansira grad Novi Pazar
NOVI PAZAR DANAS

Novi Pazar - Naglo topljenje snega i
jaka ki{a, ovog puta nisu doneli po-
plave Novom Pazaru, ali su se na
udaru vode na{le stare ta~ke pored
reka Trnavice i Jo{anice. 

Na nekategorisanim putevima u
naseljima, pored ove dve reke: Mur,
Trnava, ]erimid`inica i [utenovac
do{lo je do odrona, a pokrenula su
se i klizi{ta koja su odnela delove
puta.. 

Da na ovim lokacijama ne bi do{lo
do velike {tete, kao prethodnih godi-
na, Gradski {tab za vanredne situaci-

je nalo`io je nadle`nim javnim pred-
uze}ima da preventivno deluju.

Javna preduze}a „Vodovod i ka-
nalizacija“, „Gradska ~isto}a“ i Pred-
uze}e za ure|enje gradskog gra|evin-
skog zemlji{ta intenzivno rade na sa-
naciji odrona i pro{iruju i ~i{}enju
re~na korita, koja su, opet, pretvore-
na u deponije sme}a. 

Korita Trnavice i Jo{anice, zbog
velikih koli~ina sme}a, ponovo posta-
ju pretnja, ako do|e do novih velikih
padavina i pove}anja vodostaja reka
i pritoka. 

Sasvim je sigurno da su zna~ajnu
ulogu, i ovog puta, imale mini brane
izgra|ene na pritokama. 

U prethodnih nekoliko godina, na
pritokama i potocima izgra|eno je 13
mini brana. Izgradnju ove za{tite po-
mogli su Evropska unija i Vlada [vaj-
carske, kroz razvojne programe koje
su finansirale u op{tinama ju`ne i ju-
gozapadne Srbije. 

Ove godine iz gradskog bud`eta
bi}e izdvojeno pet miliona dinara za
odr`avanje mini brana. 

S. N. 

Novi Pazar - Aktuelna politi~ka i
ekonomska situacija u ovom kraju,
razvojni programi, nastavak pomo-
}i Novom Pazaru i realizacija naja-
vljenih projekata, jo{ u oktobru
2017. godine, bile su teme razgovora
turskog ambasadora u Srbiji Tan`ua
Bilgi~a sa ~elnicima grada, Bo{nja~-
kog nacionalnog ve}a (BNV), SDA
Sand`aka i Dr`avnog univerziteta.

Ambasador Bilgi~ je u odvoje-
nim razgovorima sa gradona~elni-
kom i predsednicom Skup{tine gra-
da, Nihatom Bi{evcem i Ifetom Ra-
don~i}, predsednikom BNV Esa-
dom D`ud`om, predsednikom SDA
Sand`aka Sulejmanom Ugljaninom
i rektorom Dr`avnog univerziteta
Novi Pazar (DUNP) Miladinom Ko-
sti}em rekao da nema nikakvih pro-
blema u realizaciji projekata: izgrad-
nji dva mosta u centru grada, novog
vrti}a na mestu gde se nalazi sada-
{nji „Mladost“, rekonstrukciji Isa-
begovog hamama u Staroj ~ar{iji i
obnovi najstarije sportske hale u na-
selju Rasadnik. Sve ovo }e da finan-
sira Turska i to je sastavni deo spo-
razuma koji je, pre 14 meseci, u No-

vom Pazaru potpisao turski pred-
sednik Taip Red`ep Erdogan. Samo
za izgradnju mostova i de~ijeg vrti-
}a Turska agencija za razvoj (TIKA)
izdvoji}e 3,2 miliona evra. Turski

ambasador je naglasio da su „svi
projekti u nekoj fazi finalizacije“, ali
i da „birokratski procesi i dobijanje
dozvola traju ne{to du`e od ostalih
poslova“, posebno kada je u pitanju
restauracija Isa-begovog hamama
„jer posao podrazumeva od pretra-
`ivanja arhiva za originalnim pro-
jektom, preko dobijanja dozvole od
Zavoda za za{titu spomenika kultu-
re do same restauracije“.

Na Dr`avnom univerzitetu, amba-
sador Bilgi~ obe}ao je pomo} TIKA „u
ostvarivanju razvojnih planova Dr`av-
nog univerziteta“, a posebno zajedni~-
kog projekta ove visoko{kolske usta-

nove i turskog Univerziteta „Mehmed
Akif Ersoj“ u oblasti poljoprivrede,
prehrambene tehnologije i zdrave
hrane, koji su vezani za Pe{etersku vi-
soravan i op{tine Sjenica i Novi Pazar.

U intervjuu Radiju Sto plus, tur-
ski diplomata je rekao da }e pred-
sednik njegove zemlje Erdogan, po-
~etkom ovog leta, posetiti Srbiju, ali
nije mogao da precizira da li }e po-
setiti i Novi Pazar. S. Novosel

Ambasador Turske u Srbiji Tan`u Bilgi~ boravio u Novom Pazaru

Dogovoreni projekti
bi}e realizovani

Turska bo{nja~ka za{titnica
Ambasador Bilgi~ je u BNV rekao da „podr`avaju svaki uspe{an rad BNV“

i ocenio da su odnosi izme|u Srbije i Turske „veoma dobri, posebno sa San-
d`akom i dalje }e biti takvi“. Nakon razgovora sa turskim ambasadorom,
predsednik BNV D`ud`o rekao je da „Bo{njaci smatraju Tursku zemljom za-
{titnicom“ i da su izrazili svoju `elju da se „u dogledno vreme“ sretnu sa tur-
skim predsednikom Erdoganom i da ostvare saradnju sa odre|enim institu-
cijama u toj zemlji, ali je istakao i va`nost saradnje izme|u Srbije, BiH i Tur-
ske „za ostvarivanje brojnih prava i povoljnosti za Bo{njake“.

Novi Pazar - Dvadesetak mladih iz
Novog Pazara, Ni{a i Bora u~esnici su
[kole interkulturalizma, koja se reali-
zuje u okviru projekta „Ne, ra~unaj na
mene! - borba protiv ekstremizma
kroz interkulturalno obrazovanje mla-
dih“. Posle Ni{a, polaznici {kole, dva
dana, su boravili u Novom Pazaru.

- U [koli se obra|uju teme, koje su
veoma va`ne za celu zemlju, a poseb-
no za etni~ki, religijski i kulturno me-
{ovite sredine kakav je i na{ grad. U
okviru ove aktivnosti bi}e edukovani
mladi razli~itih nacionalnih i verskih
pripadnosti - obja{njava izvr{ni direk-

tor nevladine organizacije Urban-in
Sead Biberovi} i dodaje da su polazni-
ci u Novom Pazaru bili gosti gradske
uprave, gde su razgovarali sa predsed-
nikom Saveta za bezbednost Hajrudi-
nom Hajrovi}em, i da su obi{li Altun-
alem d`amiju u kojoj ih je primio Mu-
stafa Feti}. 

Ovaj projekat realizuje Centar za
razvoj civilnog dru{tva iz Zrenjanina u
saradnji sa svojim partnerskim orga-
nizacijama YUROM centrom iz Ni{a,
Urban-inom iz Novog Pazara i Multi-
etni~kim centrom za razvoj regije
„Dunav 21“ iz Bora. S. N. 

[kola interkulturalizma mladih u Novom Pazaru

Ne, ra~unaj na mene

Preventivno ~i{}enje re~nih korita

Fo
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Naglo topljenje snega i jaka ki{a aktivirali klizi{ta u Novom Pazaru

Saniranje re~nih korita i puteva
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KULTURA

Prijepolje - \or|e ̂ pajak, ro|eni Pri-
jepoljac, jedan od najve}ih vajara dana-
{njice, desetak godina je svoje intenziv-
nije umetni~ke aktivnosti usmerio pre-
ma Kini, odnosno Dalekom istoku. Kra-
jem pro{le godine, posle javnog poziva,
odabrano je 30 u~esnika u konkurenciji
600 radova iz celog
sveta, a \or|u ̂ pajaku
je dodeljena nagrada
za javno izvedeno delo
u gradu [en`enu, u ki-
neskoj provinciji Gu-
angdong. Ovo je bilo
devetnaesto u~e{}e re-
nomiranog umetnika
u Kini. Protekle dve
godine boravio je u Pe-
kingu i Harbinu, gde je
na internacionalnom
simpozijumu skulptu-
re sa jo{ petnaest
umetnika realizovao
monumentalni rad, a
samo u septembru i
oktobru pro{le godine
imao je pet veoma va-
`nih izlo`bi u Kini.

- Ve} neko vreme
mi je aktivnost vezana
za Kinu, odnosno Ja-
pan, Tajvan i Koreju i
jako sam sre}an zbog
toga. To mi daje i {an-
su da godi{nje putujem
i po dva puta tamo, a u
tome stvarno u`ivam,
ka`e ^pajak. Posle
osnovne u Prijepolju, Srednje umetni~-
ke {kole u Splitu i Fakulteta likovnih
umetnosti u Beogradu, \or|e ^pajak je
dugo `iveo u Italiji i to u prestonici ka-
mena Karari, u umetni~ko-zanatskom
gradu Pjetrasanta. 

- Umetnici obi~no smatraju ceo svet
svojim dvori{tem i ja sam se tu ose}ao

kao kod ku}e. Ja hodim tamo gde me
umetnost vodi, izjavio je ^pajak obja-
{njavaju}i princip svog kretanja. A time i
princip `ivota.“ Mnoge svetske nagrade
sam dobijao, oko dvadesetak veoma zna-
~ajnih za svakog vajara, ali sam posebno

ponosan na one u Japanu, Francuskoj,
Italiji, Kini“, istakao je u na{em razgovo-
ru, u kome se posebno se}ao Prijepolja
gde je izvajao i svoja prva dela.

^pajaku je te{ko da ka`e koliko je
skulptura stvorio, jer nije ba{ savestan u
vo|enju evidencije. Pretpostavlja da se

oko 50 njegovih velikih skulptura nalazi
na javnim prostorima. „Mnoge su vla-
sni{tvo muzeja ili vlasni{tvo tih gradova
gde su stalna gradska postavka. Svoje
skulpture ostavio sam u mnogim grado-
vima Evrope(Danska, Francuska, Engle-
ska, Italija, Nema~ka), Azije (Koreja, Ki-
na, Japan), Bliskog Istoka (Dubai, Sirija,

Liban, Iran, Bahrein), pa Meksika, Bra-
zila. Ti radovi su u gradskim parkovima,
ispred gradskih op{tina ili recimo, u Du-
baiju, jedna od moje dve skulpture nala-
zi se na ulazu u ~uveni Abu Burj (najvi{a
gra|evina sveta)“. Godine koje provodi

u Kini posebne su u njegovom stvarala-
{tvu, a u svoja najva`nija dela ubraja i
skulpturu postavljenu u Pekingu u ~ast
Olimpijskih igara. 

- Kina, kad sam tamo prvi put do{ao
1997 i ova sada, ne mogu se uporediti.
Toliko se brzo menja da je vrlo te{ko is-

pratiti njen razvoj i
promene. Kinezi su ja-
ko srda~ni, deluju za-
dovoljno i smireno.
Vole strance. Veoma
su skloni eksperimen-
tima, veliki su inovato-
ri, vole netipi~ne zami-
sli, {to obja{njava isto-
riju Kine koju ~ine i
brojni izumi. I {to je za
umetnika najva`nije,
kod Kineza sve mo`e
da se realizuje. Oni su
vrlo savesni kada su
organizacije u pitanju,
prosto je divno raditi
te projekte, ne krije di-
vljenje veliki umetnik. 

Sa svim ovim na-
gradama i vi{e od stoti-
nak svetskih takmi~e-
nja i simpozijuma
odavno je u vajarskoj
eliti. Spominje se u
svetskim knjigama o
vajarstvu , ima ga ~ak i
u „Vajarskoj Bibliji“ u
engleskom izdanju, a
naro~ito je ponosan {to
je 2008. godine uvr{ten

u knjigu koja predstavlja 40 najve}ih
svetskih vajara dana{njice („Public Art: a
World’s Eye View“ by ICO , USA, japan-
sko izdanje), a 2013. sa monumentalnom
skulpturom „Touch“, Beijing Olympic
Park, u{ao je u knjigu najboljih dizajnira-
nih simbola u svetu(„The Worlds best
signboard design“).

\or|e ̂ pajak predaje skulpturu u ka-
menu na Odseku vajarstva Fakulteta li-
kovnih umetnosti u Beogradu, koji je us-
postavio posebnu nau~nu saradnju sa
Univerzitetom u Ksianu. 

Indira Had`agi} Durakovi}

@IVOT
\or|e ^pajak, jedan od najve}ih svetskih vajara 

Velika nagrada u Kini 

Odavno je u 
vajarskoj eliti:
\or|e ^pajak

Umetnici ceo svet
smatraju svojim 
dvori{tem: ^pajak 
je poslednjih godina
svoje aktivnosti 
vezao za Daleki istok

Prijepolje - Kao da je oduvek bila tu.
Knji`ara na korzou ili Knji`ara „Vuk Ka-
rad`i}. Neodvojiva od te pri~e ili sastavni
deo svih tih se}anja je i Zora Vuji~i}, ko-
ja je provela gotovo ceo svoj radni vek
ba{ u tom neznatnom prostoru, na glav-
noj, „Valterovoj“ ulici, preko puta neka-
da{nje prijepoljske Gradske ~itaonice.
Zora je po~ela da radi 1972. godine. 

- Gotovo ceo svoj radni vek provela
sam ovde, oti{la u penziju ali i sada sam
tu, jer kao da bez nje ne mogu, smeje se
diskretno Zora, sa kojom razgovaram
kako bi se sve slo`ilo u tu porodi~nu pri-
~u. Naime, pored Zore, koja i sada ujutru
porani, u knji`ari rade njen sin Milo{ i
snaha Tanja. Milo{ pri~a da ~esto Prije-
poljci koji su odselili, pa navrate, ka`u:
„Na glavnoj ulici se jo{ nije promenila sa-
mo knji`ara i Zora“. Pa, bi}e da je tako.
Nestale su prodavnice, privatne radnje i
zanatlije, navike. A Zora se se}a.

- Nekada je sve bilo jednostavnije. Sve
su sveske bile iste, iste boje, proizvodila
ih „Mladost“ iz ]uprije. Kad deca do|u,
treba samo da ka`u da li }e sa kockama
ili linijama i sa koliko listova, 40,60 ili
100. Sada su na sveskama razne slike, pa
se po njima i sveske dele na „mu{ke“ i
„`enske“. Pri~a Zora i malko joj neprijat-
no kad je pitam kako to da se nije prome-
nila ni kao trgovac, a ni izgledom?! I sada
je, kao {to je pamtim kroz godine, ljuba-
zna i odmerena. A radi 47 godina. „Ta-
kva sam priroda, valjda. Na poslu ne tre-
ba pokazivati preterano emocije. Va`no
je svakoga saslu{ati i nikada, za ovoliko
godina rada, nisam imala ni jedan ne-
sporazum ili nepriliku. Strpljenje je uslov
za rad sa ljudima“.

A kako je pri~a iz knji`are prerasla u
pri~u o knji`ari i „porodi~noj manufak-
turi“? Milo{ Vuji~i} pripada onoj grupi

odbojka{a koji su proslavili Prijepolje.
Igrao je osam godina vrhunsku odbojku
u Smederevu i Kragujevcu, ostvario in-
ternacionalnu karijeru najpre na Kipru,
potom u Francuskoj. Bio je najbolji sred-
nji bloker Srbije i Crne Gore kao napada~,
nadomak reprezentacije. Imao je 26 go-
dina kada se te{ko povredio i zbog toga je
morao da okon~a svoju sportsku karije-
ru, jer je bila re~ o „ahilovoj tetivi“. Iako
je redovno upisao ekonomiju, sportu je
podredio studije. Mislio je da }e kroz
sport obezbediti egzistenciju, da }e oda-
brati mesto u kome }e `iveti. Najva`nije
mu je bilo da putuje jer mu je to bila
strast. Nije ni pomi{ljao na Prijepolje. Ali,
tokom oporavka od povrede bilo mu je
jasno da ne}e dosti}i vrhunsku formu i to
je za njega bio veliki {ok. No, iz tog neras-
polo`enja izvukla ga je Tanja. Ona je ta-

ko|e trenirala odbojku i naravno da je bi-
lo logi~no da se dru`e. Tanja je Milo{u bi-
la velika podr{ka da ne klone duhom jer
nije lako kada neko koga gledaju na tele-
viziji do|e da radi u malu knji`aru.

- Mala je zato {to Milo{ ima svih 198
santimetara i broj cipela 48, nasmejano
dobacuje Tanja. 

- Zapravo sve je po~elo pre 10 godina
kada su mama i tata oti{li po robu, a me-

ne zamolili da radnja ne bude zatvorena.
Tanja je bila uz mene jer se ama ba{ ni-
sam snalazio, nisam znao gde je {ta, koli-
ko ko{ta. ^ak su kupci pomagali jer su
sve bolje znali od mene. Tanja nije imala
tremu kao ja, bila je pragmati~nija i tako
sam i odlu~io da se posvetim ovom poslu.
Naravno, uz Tanju koja je uvek ljubazna,
nasmejana, ima strpljenja, ima ideja, pu-
na je volje, radosno ide na posao svaki
dan, voli lepe stvari, voli da bira, da pre-
poru~i. Kad je mama oti{la u penziju, od-
lu~ili smo da knji`ara nastavi da radi. Vi-
{e se nije mogla zvati „Vuk Karad`i}“
prema zakonu, no mi smo onda dali na-
ziv samo knji`ara da bi zadr`ali tu tradici-
ju. Koliko je to sastavni deo ovoga grada
govori i anegdota da su neka deca mislila
da se ja zovem Vuk Karad`i} jer su im go-
vorili da to {to tra`e ima u Vuka Karad`i-
}a! Tako, idu}i na posao kroz park, de{a-
valo se da najmla|i u~enici koje su u~ite-
ljice dovele, prekinu igru da bi mi maha-
li i zovu me - ~ika Vu~e! Meni je `ao {to

se ovde malo posve}uje pa`nja upravo
tom tradicionalnom, {to se ne ~uvaju ne-
ke vrednosti. Drago mi je, na primer , {to
je vlasnik ovog lokala, gospodin Bogda-
novi}, zadr`ao drvenariju, tako je ostao
taj stari izgled koji podse}a na nekada{nje
du}ane na ovoj ulici, ka`e Milo{.

Tanja i Milo{ su pro{irili asortiman,
uveli su i program daroteke, putni pro-
gram, prvi su po~eli da prodaju knjige i

sada sara|uju sa svim relevantnim izda-
va~ima. Najve}i im je kompliment kada
neko ka`e: „Vala, ako ne na|em ovde,
ne}u nigde. No, umeju i oni da dodaju:
„Ono {to nemamo, vama i ne treba“. 

- Ovo i jeste porodi~na manufaktura.
Mi smo posve}eni poslu kao detetu. Mo-
`e se pristojno ̀ iveti od rada, uz puni an-
ga`man. Smatramo da treba ulagati str-
pljivo jer smo mi za trajanje, ka`e Milo{.
Tanja se sla`e. Ona je izabrala knji`aru
jer je u njoj Milo{. Ljubav se prenosi i na
posao. Zato je, valjda, od onih lica koje
vam „razvedre“ dan. 

- Na ovom poslu u~ite o ljudima. Po-
stanete bliski, pri~aju nam i svoje proble-
me, tra`e savete, ostave poruku, novac,
po{iljku za nekoga. Imaju poverenje. To
je najva`nije, ka`e Tanja. 

I tako, Zora sa svojim iskustvom, Mi-
lo{ sa voljom i Tanja sa entuzijazmom ~i-
ne knji`aru jednim od onih mesta po ko-
jima Prijepolje jo{ podse}a na sebe.

Indira Had`agi} Durakovi}

Nova Varo{ - Pojedinci ili tro~lani ti-
movi srednjo{kolaca mogli bi u maju ove
godine da putuju Evropom ukoliko po-
bede na konkursu za likovni, literarni,
foto, video ili multimedijalni rad. Kon-
kurs pod nazivom „Evropski dnevnik“
organizuje Delegacija Evropske unije u
Srbiji, a radovi se mogu slati do 21. fe-
bruara 2019. Pre dve godine na ovo zani-
mljivo putovanje posredstvom istog pro-
jekta imala je grupa srednjo{kolaca iz
Gimnazije u Novoj Varo{i. 

Evropske integracije, odnos Srbije i
Evropske unije, za{tita `ivotne sredine,
aktivno gra|anstvo i prevencija nasilja
klju~ne su teme ovogodi{njeg javnog po-
ziva koje u~esnici mogu obra|ivati. „Po-
jedina~ni radovi podnose se u kategoriji
likovnih, literarnih i foto radova, dok ti-
movi u~enika srednjih {kola mogu u~e-

stvovati sa radom u kategoriji multime-
dijalnih formi“, ka`u u organizaciji tra-
dicionalnog konkursa, na koji se mogu
prijaviti grupe u~enika iz iste srednje
{kole ili ~itava srednja {kola, ali se ne mo-
gu prijaviti {kole koje su pobe|ivale na
prethodnim takmi~enjima.

Radovi se, kako isti~u u Delegaciji EU
u Srbiji, osim likovnih, uz prijavni for-
mular {alju elektronski preko sajta
www.evropskidnevnik.rs.Likovne rado-
ve, tako|e uz prijavu, treba poslati na
adresu Kralja Milana 7, 11 000 Beograd,
primalac EU info centar, uz naznaku „Za
konkurs Evropski dnevnik 2018/2019“.
U svakoj kategoriji bi}e nagra|ena po tri
rada, u~enici }e i}i na sedmodnevno pu-
tovanje Evropom, a rezultati }e biti obja-
vljeni tokom marta 2019. godine na saj-
tu organizatora. R. P. 

Knji`ara ili mala porodi~na pri~a u Prijepolju 

Mi smo za trajanje 
„Nekada je sve bilo jednostavnije. Sve su sveske bile iste, iste boje, proizvodila ih „Mladost“ iz ]uprije. Kad deca do|u, 

treba samo da ka`u da li }e sa kockama ili linijama i sa koliko listova, 40, 60 ili 100“, se}a se Zora Vuji~i}

Priboj - U sklopu obele`avanja Dana
op{tine Priboj, u subotu, 2. februara,
predsednik op{tine Lazar Rvovi} dode-
lio je nagrade najboljim studentima.

Nov~anom nagradom od 120 hilja-
da dinara nagra|eno je 14 pribojskih
studenata na zavr{nim godinama stu-

dija, ~iji je prosek ocena u dosada{njem
{kolovanju najmanje devet, a koji su is-
punili i ostale uslove konkursa, koje je
Op{tinsko ve}e op{tine Priboj raspisa-
lo krajem pro{le godine . Nagra|enim
studentima obezbe|eno je i besplatno
letovanje u op{tinskom odmarali{tu u

Sutomoru , a na sve~anom prijemu u
Omladinskom centru, prilikom do-
dele nagrada . obratio im se i pred-
sednik op{tine Rvovi}, koji je poru~io
da su najvredniji deo ove sredine. 

- Vi ste ono najvrednije {to ova sre-
dina ima, bar bi tako trebalo a bude.
Svi smo mi svedoci, a i vi na svakom
koraku, da je mo} neznanja jo{ mno-
go velika , ali nadam se ako te`imo to-
me da postanemo dobro i ure|eno
dru{tvo, dr`ava i sredina , moramo
u~initi da mo} znanja pobedi nezna-
nja, rekao je Rvovi} i dodao da lokalna
samouprava ~ini sve da Priboj posta-
ne bolje mesto za `ivot u koje }e stu-
denti ̀ eleti da se vrate. S. Bjeli}

Priboj obele`io Dan op{tine 

Nagra|eni 
najbolji studenti 

Prvo pominjanje Priboja
Do 2013 godine kao Dan op{tine proslavljan je 12 januar, dan oslobo|enja Pri-

boja od fa{izma. Odlukom Skup{tine op{tine Priboj od 17. oktobra 2013. godine
ustanovljen je 2. februar kao novi datum za proslavu Dana op{tine. To je datum
kada se Priboj, kao utvr|eni grad na planini Bi}, prvi put pominje u Povelji kralja
Fridriha III, koja je izdata 20. januara 1448. godine po julijanskom kalendaru, od-
nosno 2. februara po gregorijanskom kalendaru.

Najvrednije 
{to Priboj ima:
Nagra|eni 
studenti 

Nestale su prodavnice, 
privatne radnje i zanatlije:
Ostala samo Knji`ara u
glavnoj prijepoljskoj ulici 

Iskustvo, volja i entuzijazam:
Zora, Milo{ i Tanja Vuji~i}

U DVE RE^I

PRIJEM ZA POBJEDNICE KVIZA 
Ro`aje - Predsjednici op{tine i Skup{tine op-

{tine Ro`aje Ejup Nurkovi} i Almir Avdi} primili su
~lanice pobjedni~kog tima kviza Eumetrija Almasu
Husovi}, Ai{u i Seminu Kala~, sa mentoricom Mir-
sadom Bibi} [aboti} i direktorom Gimnazije „30.
septembar“ Fejzom Muri}em.

Upu}uju}i ~estitke u~esnicama takmi~enja i
upravi {kole zbog rezultata postignutih na takmi-
~enju predsjednik Nurkovi} je kazao da su rad i
usvajanje znanja iz raznih oblasti garancije mladim
ljudima da u budu}nosti budu korisni sebi, svojim
porodicama i zajednici u kojoj ̀ ive. Nurkovi} je ista-
kao da je ponosan na uspjehe koje u~enici Gimna-
zije ostvaruju kako na polju formalnog obrazova-
nja tako i u sferi vannastavnih aktivnosti. Mentori-
ca pobjedni~kog tima, Mirsada Bibi} [aboti}, jo{
jednom je napomenula da su gimnazijalke na naj-
bolji na~in predstavile svoju {kolu i Ro`aje 

DONACIJA BERANSKE OP[TINE 
Berane - Sekretar za sport, kulturu, omladinu

i saradnju sa NVO, Goran Foli} posjetio je sa sarad-
nicima Dnevni centar za djecu i omladinu sa smet-
njama i te{ko}ama u razvoju i uru~io donaciju u vi-
du stola za stoni tenis i ko{arka{ke i fudbalske lop-
te. Direktor Centra Milo{ Brako~evi} se zahvalio Op-
{tini Berane i resornom sekretarijatu za sport na
gestu vrijednom pa`nje za korisnike ove ustanove.
Sekretar Foli} podsjetio je da }e i ubudu}e izdvaja-
ti sredstva za donacije, i najavio nove sli~ne akcije.

Konkurs Delegacije EU u Srbiji za u~enike srednjih {kola 

Sedmodnevno 
putovanje Evropom

Pre dve godine na ovo zanimljivo putovanje posredstvom
istog projekta putovala grupa gimnazijalaca iz Nove Varo{i
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VESTI IZ SPORTA

Nova Varo{ - Predlogom bud`eta za
2019. Ministarstvo turizma je dobilo 500
miliona dinara za realizaciju projekta
Odmor na vau~er. Nadle`ni procenjuju
da }e tokom ove godine biti podeljeno
oko 100.000 vau~era koji }e doprineti
boljoj poseti. Gra|anima je, prema naj-
novijim podacima resornog Ministar-
stva, trenutno na raspolaganju skoro
600 objekata u kojima vau~eri mogu da
se realizuju, a me|u njima je i dvadese-
tak sa teritorije op{tine Nova Varo{. 

Najve}e interesovanje gra|ana za
odmor uz vau~ere lane je vladalo za
boravak na Zlatiboru, Prolom i Lukov-
skoj banji, a broj vau~eraca iz godine u
godinu raste i na Zlataru. Najvi{e ih je
iz kategorije penzionera. Kako bi pri-
vukli {to ve}i broj turista, vlasnici dva-
desetak hotela, vila, apartmana, kona-
~i{ta, seoskih doma}instava, etno-ku-
}a i odmarali{ta sa podru~ja novovaro-
{ke op{tine ponudilo je doma}im go-
stima mogu}nost da u njihovim razli-
~ito kategorizovanim objektima od-
maraju sa popustom. Re~ je o kapaci-
tetu 600 kreveta na Zlataru, u samom
gradu i pojedinim obli`njim selima.
Tako }e na subvenciju dr`ave odnosno
resornog Ministarstva mo}i da ra~u-
naju gra|ani koji se opredele da odma-
raju u ovda{njim hotelima, kao i
objektima „Zlatarska kruna“, „Jelena“,
„Vuk“, „Brvnara Murtenica“, „Ran-

ka“, „Bajka“, „Aleksandar“, „Zlatar ho-
lidej home“, „Dobrilo“, „Zorka“, „Ma-
ja“, „Miljin gaj“, „Borovi“... Lista ugo-
stitelja se, ina~e, pro{iruje i a`urira sva-
ke sedmice, a mo`e se na}i na zvani~-
nom sajtu Ministarstva. Kona~na lista
ugostitelja bi}e objavljena krajem de-
cembra ove godine. 

Prijavljivanje za kori{}enje vau~era
traje do sredine oktobra, a moraju biti
realizovani najkasnije do 20. novem-
bra. Kako se procenjuje, gra|anima }e
ove godine biti na raspolaganju oko
20.000 vau~era vi{e nego lane i to u po-
jedina~noj vrednosti od 5.000 dinara.
Gostima se daju za najmanje pet no}e-
nja u ugostiteljskim objektima izvan
op{tine boravka odnosno prebivali{ta
korisnika vau~era. Njime se, ina~e, ne
mo`e pla}ati ishrana, pi}e, zdravstve-
ne i druge sli~ne usluga, kao ni boravi-
{na taksa i ostale da`bine. 

Akciju odmora uz vau~er, pod nazi-
vom „Moja Srbija“, Vlada je pokrenu-
la pre ~etiri godine, sa ciljem podstica-
ja doma}eg turizma.

- Pravi efekat ove odli~ne akcije po-
kazao se tek pro{log leta i jeseni, kada
je zahvaljuju}i korisnicima vau~era
zna~ajno uve}an broj gostiju i no}enja
na Zlataru i teritoriji op{tine u odnosu
na neki raniji period. Posebno je zna-
~ajno to {to su vau~erci pobolj{ali po-
setu u vansezoni. Poprili~no intereso-

vanje za vau~ere, kako saznajemo od
lokalnih ugostitelja i hotelijera, vlada i
ove godine. Doma}i gosti su ovom ak-
cijom kona~no dobili pa`nju i tretman
kakav zaslu`uju - ka`e direktor ovda-
{nje Turisti~ke organizacije Branko
Pucarevi}. 

U TO „Zlatar“ napominju da su pu-
tem vau~era lane zna~ajno uve}ane i
posete i promet u odnosu na 2017. Sa-
mo u hotelu „Panorama“ tokom pro{le
godine ostvareno je po ovom osnovu
skoro 700 no}enja, a u objektima kate-
gorizovanim i evidentiranim u lokalnoj
turisti~koj organizaciji, vau~er-turisti
realizovali su oko 6.100 no}enja. Prak-
sa u prethodnih nekoliko godina poka-
zala je da su turisti-vau~erci na Zlataru
u proseku boravili po pet dana, a najvi-
{e ih je odmaralo u „Panorami“. U
ovom hotelu je lane 7.762 turista ostva-
rilo 31.529 no}enja. Prema evidenciji
TO, na ovda{njoj planinskoj lepotici to-
kom 2018. je u ostalim sme{tajnim
objektima ostvareno skoro 9.000 no}e-
nja, {to je, me|utim, nerealan podatak
jer se procenjuje da njih gotovo polovi-
na jo{ uvek radi u „sivoj“ zoni. 

Pravo na vau~er, ina~e, osim penzi-
onera, imaju i nezaposleni, lica koja
primaju tu|u negu i pomo}, ratni in-
validi, kao i zaposleni sa mese~nim
primanjima manjim od 60.000 dinara. 

R. Popovi}

Ugostitelji sa Zlatara dosad ponudili vi{e od 600 le`ajeva 
za subvencionisani odmor 

Vau~erima do 
bolje posete 

Trenutno na raspolaganju skoro 700 objekata u Srbiji u kojima vau~eri mogu da se 
realizuju, a me|u njima dvadesetak sa teritorije novovaro{ke op{tine 

Na Zlataru spremno 
do~ekuju vau~erce: 
„Zlatarska kruna“ 

Pljevlja - U Sali SO Pljevlja nedav-
no je odr`ana Centralna javna ras-
prava povodom dono{enja Lokalnog
akcionog plana u oblasti invaliditeta
2019-2021. Kako navodi Informativ-
na slu`ba op{tine, osnovne smjerni-
ce za izradu ovog Lokalnog akcionog
plana sadr`ane su u Evropskoj stra-
tegiji za osobe sa invaliditetom 2010-
2020. godina, a cilj da osobe sa inva-
liditetom u`ivaju ista prava i imaju
iste obaveze kao i ostali ~lanovi dru-
{tva u kome `ive.

Nacionalni strate{ki okvir koji je
uzet u obzir prilikom izrade ovog pla-
na obuhvata: Strategiju za integraciju
lica sa invaliditetom u Crnoj Gori, za
period 2016-2020. godine, Strategiju

za za{titu lica sa invaliditetom od dis-
kriminacije i promociju jednakosti, za
period 2017-2021. godine. Na lokal-
nom nivou fokus je na pra}enju stanja
u op{tini Pljevlja i sprovo|enju aktiv-
nosti koje }e unaprijediti kvalitet ̀ ivo-
ta osoba sa invaliditetom, {to uklju~u-
je i pokretanje i sprovo|enje inicijati-
va na lokalnom nivou. 

U op{tini Pljevlja, prema statisti~-
kim podacima `ivi 4.467 lica koja su
navela da imaju smetnje u obavljanju
svakodnevnih aktivnosti , {to je 14.5
odsto ukupnog stanovni{tva i ve}e je
od procenta na nacionalnom nivou
koji iznosi 11 odsto. Najvi{e, 8,3 odsto
ima smetnje sa kretanjem. 

C. D.

Bijelo Polje - Za predsjednika Izvr-
{nog odbora Turisti~ke organizacije
Bijelog Polja nedavno je izabran @elj-
ko Mad`galj, dok je za predsjednika
Nadzornog odbora izabran Veselin
Merdovi}. 

Sjednici Skup{tine Turisti~ke orga-
nizacije Bijelo Polje predsjedavao je
predsjednik Skup{tine TO i predsjed-

nik Op{tine Petar Smolovi},
koji je istakao da radovi na
dva najzna~ajnija projekta
Bjelasica i \alovi}a pe}ina
teku planiranom dinami-
kom. „@i~are }e biti zavr{e-
ne do kraja ove godine ali }e
operativnu upotrebu imati u 2020.
godini i do tada svi zajedno treba da ra-

dimo na pripremi prate}e
infrastrukture kako bi
spremno do~ekali zavr{e-
tak ovih turisti~kih proje-
kata“, naglasio je Smolo-

vi} koji je ~lanove Skup{ti-
ne detaljno upoznao i sa dru-

gim aktuelnostima od zna~aja za
razvoj turizma u Bijelom Polju. C. D. 

@i~are }e 
biti zavr{ene 

do kraja 
godine 

Zasjedala Skup{tina TO Bijelog Polja

Javna rasprava u Pljevljima povodom Lokalnog 
akcionog plana u oblasti invaliditeta 

Da imaju ista prava i
obaveze kao i ostali

~lanovi dru{tva

Nova Varo{ - Dru{tvo za cerebralnu i
de~iju paralizu „Nada“ i O[ „@ivko
Ljuji}“ iz Nove Varo{i su zajedni~kim
trudom i zalaganjem, uz podr{ku lo-
kalne samouprave , realizova-
li projekat adaptacije u~i-
onice za |ake sa pote-
{ko}ama u razvoju.

Moderna i opre-
mljena adekvatnim
ud`benicima, tablet-
ra~unarima i drugim
tehnologijama, u~ioni-
ca sme{tena u „novoj“
zgradi Osnovne {kole, od
nedavno predstavlja prilago-
|en i oplemenjen kutak, pogodan za
u~enje i igru, kao i odr`avanje bogatijih
i raznovrsnijih nastavnih i vannastav-
nih aktivnosti i sadr`aja.

- Zna~aj rada sa u~enicima sa raz-
vojnim te{ko}ama prepoznao je veliki
broj obrazovnih radnika, te posti`u re-

zultate na nacionalnom nivou. Neret-
ko predstavnici {kola iz okru`enja tra-
`e podr{ku za unapre|enje svojih ak-
tivnosti u ovom domenu. Najve}u po-

dr{ku u realizaciji programa
zaposleni u O[ „@ivko Lju-

ji}“ imaju od roditelja
u~enika sa razvojnim
te{ko}ama koji aktiv-
no u~estvuju u pred-
vi|enim aktivnosti-
ma i daju bezrezervnu

podr{ku timu koji
osmi{ljava program za

njihovu decu - isti~u u je-
dinoj gradskoj Osnovnoj {koli

i dodaju da su prepreke u~enika sa raz-
vojnim te{ko}ama ne{to slo`enije i
zahtevnije u pogledu prevazila`enja, ali
smatraju da je zajedni~kim delovanjem
svih dru{tveno-odgovornih aktera sva-
ki cilj dosti`an. Op{tina Nova Varo{ je
pomogla adaptaciju u~ionice. R. P. 

U novovaro{koj osnovnoj {koli adaptirana u~ionica 
za |ake sa pote{ko}ama u razvoju 

Kutak za u~enje i igru 

RUKOMETA[I BLI@I PLEJ-OFU
Novi Pazar - Rukometa{i Novog Pazara za

korak su bli`i plej-ofu Superlige. U 14. kolu sjajno
su odigrali i posle preokreta u fini{u u fantasti~-
nom ambijentu Pendika pobedili beogradski Par-
tizana 28:27 (13:14). U doma}em timu najefika-
snije igra~ bio je Armin Kaltak sa 7 golova, ali ~o-
vek odluke je Savo Slavuljica, strelac 5 golova, ko-
liko je postigao i Stefan [aponji}, kod gostiju [o-
ti} je postigao {est, gol manje Banduka, dok su se
Mi}i} i Stevanovi} zaustavili na brojci od 4 gola.

PORAZ NA STARTU PLEJ-AUTA
Novi Pazar - Nema kraja lo{im igrama i re-

zultatima odbojka{a Novog Pazara. Iako izraziti
favoriti oni su prvom kolu plej - auta kao doma}i-
ni pobe|eni od VA - 014 BAUWESEN 2:3 (16:23,
25:23, 25:27, 25:21, 10:15). U doma}em sastavu
najbolji je bio diza~ Lesik, najefikasniji Alomija
(22), kod gostiju blistao je Nikola Ra`natovi} (26).

SJAJAN BIBI]
Novi Pazar - Elzan Bibi} sjajno je otpo~eo

novu sezonu. Na seniorskom dvoranskom {am-
pionatu u Beogradu, 20 - godi{nji Novopazarac
pobedio je li~nim rekordima na 1.500 metara
(3:46,55), a na 3.000 metara do najvi{eg pobed-
ni~kog postolja stigao je rezultatom 8:05,47.
Amela Terzi} pobedila je u trci na 1.500 metara
(4:22,35) i zauzela drugo mesto iza Marije

Stamboli} (2:10,06) na 800 (2:11,25). Teodora
Simovi} pobedila je na 3.000 metara (9:55,30) i
bila druga na 1.500 (4:36,59). Asmir Kola{inac
se u dresu beogradskog BAK-a (Beogradski
atletski klub) okitio zlatom baciv{i kuglu 20,18.

AMERIKANAC U PAZARU
Novi Pazar - Ko{arka{ki klub Novi Pazar do-

govorio je  saradnju do kraje sezone sa doskora-
{njim ~lanom FMP-a iz @eleznika 25-godi{njim
Amerikancem Aleksom Marzetom. Istovreme-
no, Pazarci su saop{tili da su raskinuli saradnju
sa crnogorskim bekom Petrom Ivanovi}em. 

ME\EDOVI] I IDRIZOVI] 
DOPRINELI POBEDAMA 

Novi Pazar - Teniska reprezentacija Srbije
do 16 godina u obe konkurencije plasirala se na
zavr{ni turnir Vinter kupa. U uspesima obe se-
lekcije veliki udeo imali su novopazarski tenise-
ri Hamad Me|edovi} i Fatma Idrizovi}. Mu{kar-
ci su na kvalifikacionom turniru u Varni zauzeli
prvo mesto, a Me|edovi}ev doprinos ogledao se
u maksimalnom broju dobijenih me~eva, dva u
singlu i isto toliko u dublu. Devojke su u Lousa-
di (Portugal) zauzele drugo mesto. Idrizovi}eva
je imala skor u singlu, dve pobede i poraz, a u
dublu pobeda i poraz. Zavr{ni turniri igraju se od
15-17. februara u Francuskoj, mu{karci u Ron-
{anu, devojke u Brestu.

Projekat 
realizovali

Udru`enje „Nada“,
O[ „@ivko Ljuji}“ 

i lokalna
samouprava



Novi Pazar - O ukusima ne vredi ras-
pravljati. Neko u`iva u atletsko-akro-
batskim potezima Nemanje Krsti}a,
druge do eufori~nosti dovodi Aleksej
Ne{ovi}, pronalaza~ samo njemu svoj-
stvenih re{enja, tre}i se odu{evljavaju
brzinom i atraktivnim potezima Mar-
ka Radonji}a, ~etvrti }e re}i, niko kao
Sead Had`ifejzovi}. Krilni centar, po
potrebi i centar, Had`ifejzovi} je daju-
}i sebe do poslednjeg atoma snage pri-
dobio brojne pristalice svrstav{i se me-
|u omiljene igra~e. Momak iz Prijepo-
lja (29 godina - 202 cm) sna`an je adut
tima koji poku{ava da se domogne
ABA 2 lige. U ~etvrtak u ni{kom ̂ airu,
Had`ifejzovi} sa Novim Pazarom i jo{
sedam klubova u~estvuje na zavr{nom
turniru Kupa Radivoja Kora}a. Protiv-
nik u ~etvrtfinalu je najtrofejniji doma-
}i klub i branilac Kupa Radivoja Kora-
}a, Partizan. Nastup na turniru za
„@u}kovu levicu“, uz Crvenu zvezdu,
Partizan, Mega Bemaks, FMP, Borac,
Dinamik i ekipu Svetog \or|a iz @iti-
{ta, najve}i je uspeh u istoriji novopa-
zarske ko{arke.

Izgledi da se na startu turnira
izbegnu Crvena zvezda i Partizan su
postojali. Mo`e li se re}i da Novi Pa-
zar na ̀ rebu nije imao sre}e?

- Kad jednom podvu~ete crtu ispod
najuspe{nije sezone u istoriji kluba i vi-
dite da su vas kroz takmi~enja zaobi{la
dva na{a najbolja kluba onda lepa pri-
~a nekako deluje nezaokru`eno. Ideal-
no bi bilo da se u prvenstvu oprobamo
sa drugim velikanom, Crvenom zve-
zdom. Mnogi od nas kroz svoje karije-
re verovatno ne}e imati ~esto priliku
da igraju protiv tako mo}nih ekipa.

Kako je `reb poludirigovan,
mogli ste da naletite na Mega Be-
maks ili FMP. Zar to ne bi bio kudi-
kamo lak{e?

- Po{teno re~eno, sve ekipe iz ABA li-
ge igraju jake utakmice tokom ~itave se-
zone, imaju bolju rotaciju igra~a i real-
no su u svakom segmentu ispred bilo
koje ekipe KLS, samim tim i Novog Pa-
zara. Klubovi iz KLS u tim duelima ima-
ju male {anse za pobedu, ali Kup je spe-

cifi~an, igra se
jedna utakmica,
{to pove}ava iz-
glede da do|e do
nekog iznena|e-
nja. Nijanse su u pi-
tanju, da sam ja mo-
gao da biram odabrao
bih ba{ ovako. Sjajno je {to
igramo s Partizanom, Mega Bemaks je
mlada i talentovana ekipa koja 40 mi-
nuta igra presing. Te{ko je takvom timu
parirati. Koliko vrede pokazuje i peto
mesto na tabeli ABA lige. FMP je mo-
`da za nijansu bio pogodniji, ali Parti-
zan je ono pravo. Radujem se toj utak-
mici u kojoj nemamo {ta da izgubimo.

Kup Radivoja Kora}a Novom
Pazaru do|e kao specijalna nagrada
za sezonu od koje se o~ekuje pla-
sman u ABA 2 ligu. Utisak je da je iz-
lazak u region veoma blizu?

- Posle nedavne pobede Slobode
nad Dinamikom imali smo dve pobe-
de vi{e od Beogra|ana, onda nas je ista
ta Sloboda pobedila u Pendiku, pa smo
pora`eni u ^ajetini. Sad smo u gu`vi,
ali sami odlu~ujemo o svojoj sudbini,
obzirom da nam u goste dolazi veliki
konkurent Dinamik. Borac je najvero-
vatnije siguran, ali se OKK Beograd ni-
kako ne sme otpisati. Rano je pri~ati na
tu temu, ~eka nas zgusnut raspored,
mnogo te{kih utakmica me|u kojima
su i one koje }e direktno odlu~iti o put-
nicima u drugi regionalni rang. U
ovom trenutku nemamo pravo na kiks

kod ku}e. Svaki
bi nas skupo
ko{tao. Poslu`i
li nas zdravlje

na{e {anse posta-
ju velike. 

Ovo vam ne}e
biti prvi zavr{ni turnir

nekog nacionalnog Kupa?
- U Crnoj Gori sam sa Ibrom iz Ro-

`aja bio akter fajnal-fora u prepunoj
dvorani „Mora~a“. Pored nas na turni-
ru su se na{li jo{ Budu}nost, Mornar i
Sutjeska. Ve} u polufinalu smo nalete-
li na Budu}nost koja je u to vreme ha-
rala ABA ligom. Ako se dobro se}am
izgubili smo sa 18 poena razlike, ali
sam doga|aj nikada ne}u zaboraviti.

Ako izuzmemo aktuelnog tre-
nera Olivera Popovi}a kroz va{ ko-
{arka{ki `ivot pro{la su mnoga zna-
na i neznana imena. Koga posebno
pamtite?

- U Slobodi iz Tuzle radio sam sa
sjajnim stru~njakom i ~ovekom Da-
mirom Mulaomerovi}em. Imao je
sjajnu igra~ku karijeru, osvojio Evro-
ligu sa Panatinaikosom i dugo godi-
na bio reprezentativac Hrvatske. Me-
|utim, ~ovek koji me je podigao kad
je najvi{e trebalo je Muriz Hamidovi}
u Vogo{}i. U najboljoj ligi BiH te se-
zone bio sam MVP prvenstva i najbo-
lji strelac. Mnogo su mi zna~ila ta in-
dividualna priznanja, na kraju kraje-
va ona su me i odvela u najbolji klub
BIH - Bosnu.

Osim trenera sa mnogo vrhun-
skih igra~a delili ste dobro i zlo na te-
renu. Ako ka`emo da izdvojite jedno
ime, ko bi to bio?

- U Slobodi saigra~i su mi bili ve}i-
nom reprezentativci BIH, ali ~itavog
`ivota pamti}u jednog ~oveka, Smilja-
na Pavi~a, legendu Olimpije, Krke i Pi-
vovarne La{ko. Ljudina na terenu i van
njega, iako ima 38 godina i danas je ak-
tivan i uspe{an igra~. Bili smo klupski
drugovi u [en~uru iz Kranja.
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Prvoslav Le{evi}

Sead Had`ifejzovi} kao i Novi Pazar prvi put u~esnik Kupa Radivoja Kora}a

Partizan – nije moglo bolje

Zavr{ni turnir
Zavr{ni turnir Kupa Radivoja Ko-

ra}a igra se u ni{koj dvorani ^air od
14. do 17. februara. U ~etvrtak u pr-
vom me~u sastaju se od 17.00. FMP
i Sveti \or|e (@iti{te), a u drugom
Partizan i Novi Pazar (20.00). Po-
bednici ova dva duela podeli}e
megdan u polufinalu. U petak na
programu su dva preostala ~etvrtfi-
nala, Borac (^a~ak): Mega Bemaks i
Crvena zvezda: Dinamik VIP PEJ. Fi-
nale je u nedelju. 

Pred finalni turnir Kupa Radivo-
ja Kora}a, Novi Pazar poja~ao redo-
ve dosada{njim bekom FMP Alek-
som Marzetom (25 -206). Ugovor sa
ovim igra~em potpisan je do kraja
sezone, dok je zbog kr{enja klupske
discipline prekinuta saradnja sa Pe-
trom Ivanovi}em. Marzet }e za novi
klub debitovati ve} u nedelju protiv
Spartaka.

Lo{ niz
U najva`nijem periodu sezone

Novi Pazar bele`i najlo{ije rezultate.
U 19. kolu KLS Zlatibor je u ^ajetini
ubedljivo slavio 100:86 (27:19,
25:20, 20:19, 28:28). ^ajetince je do
pobede vodio Bogdan Rizni} (17 po-
ena), prvi poenter Novog Pazara bio
je Sead Had`ifejzovi} (24).

Iz Mile{evca do Novog Pazara 
Sead Had`ifejzovi} je u dodir sa ko{arkom do{ao Mile{evcu iz rodnog Prijepo-

lja, kasnije je pre{ao u redove Priboja, da bi mu prvi klub van zemlje bilo Novo Sa-
rajevo, potom su se re|ali Bosna, Kakanj, Sloboda, Ibar iz Ro`aja, Dinamo Buku-
re{t, [en~ur i rumunski Finiks Galaci.

Poslednje dve sezone su i najuspe{nije u istoriji novopazarske ko{arke, za raz-
liku od prijepoljske koja je devedesetih godina pro{log veka sa Elanom ispisala
najlep{e stranice. „To vreme ne pamtim, ali iz pri~a starijih ~uo sam da se tada u
Prijepolju igrala sjajna ko{arka. Da ne govorim o ogromnom broju velikih ko{ar-
ka{a koje je Prijepolje dalo, me|u kojima je Vlade Divac legenda, ali nije jedini“,
ka`e Had`ifejzovi}.

Kup je 
specifi~an, igra se

jedna utakmica, {to
pove}ava izglede 
da do|e do nekog 

iznena|enja

Radujem se utakmici 
sa Partizanom u kojoj 
nemamo {ta da izgubimo:
Sead Had`ifejzovi} 

Krilni centar, po 
potrebi i centar: 
Sead Had`ifejzovi}
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RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA NA DODATAK

SAND@AK DANAS
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Pljevlja - U okviru projekta „O
bezbijednosti od {kole do ku}e i dje-
ca trebaju da u~e“, koji realizuje
NVO „Bonum“, odr`an je i okrugli
sto na temu „Bezbijednost djece u
saobra}aju“. Okruglom stolu su pri-
sustvovali predstavnici  Centra bez-
bjednosti Pljevlja, Sekretarijata za
stambeno-komunalne poslove sao-
bra}aj i vode, Sekretarijata za dru-

{tvene djelatnosti, predstavnici {ko-
la, NVO i gra|ani.

Nakon dvo~asovne rasprave is-
taknuto je da roditelji pored zdravlja
svoje djece, najvi{e brinu za njihovu
bezbjednost. Opasnosti vrebaju svu-
da, a ponajvi{e u saobra}aju. Djeca
uzrasta od sedam do 12 godina, na
putu od ku}e do {kole prolaze kroz
ve}e i manje saobra}ajnice, a jo{ ne-

maju vje{tine i sposobnosti za bez-
bjedno pona{anje u saobra}aju i
predstavljaju jednu od najranjivijih
kategorija u~esnika u saobra}ajnim
nezgodama. 

Na skupu je usvojeno vi{e zaklju-
~aka, izme|u ostalih: da se pri op{ti-
ni formira Savjet za bezbjednost u
saobra}aju, da se trotoari redovno
~iste kako bi se izbjeglo kretanje dje-

ce kolovozom, da se vr{i redova sao-
bra}ajna kontrola u blizini {kola, da
se postave usporiva~i saobra}aja na
kolovozu u zonama {kola, da se vi{e
radi u {kolama po pitanju saobra}aj-
ne kulture kao izbornog predmeta i
drugi zaklju~ci. Projekat je podr`alo
Ministarstvo pomorstva i saobra}a-
ja Vlade Crne Gore.

J. D. 

Okrugli sto u Pljevljima

Djeca u~e o bezbjednosti 
u saobra}aju

Uskoro vi{e
zaklju~aka: 
Sa okruglog
stola

Promocija nezavisne
kulture u Novom Pazaru

Novi Pazar - Sedmi broj ~asopisa Manek, magazina  Asocijacije nezavisne kul-
turne scene Srbije (NKSS) bi}e predstavljen sutra u Novom Pazaru, u galeriji Kul-
turnog centra. Organizatori najavljuju da }e na prezentaciji govoriti Luka Kne`e-
vi} Strika, Vird`inija \ekovi} i Ksenija \urovi}. ^asopis su finansijski podr`ali
Ministarstvo kulture i informisanja Srbije i Fondacija za otvoreno dru{tvo. Po-
red Maneka, ovom prilikom bi}e predstavljena i radio emisija Sceniranje, koju je
Asocijacija pokrenula pre skoro dve godine. S. D. 

Ro`aje - U organizaciji Planinar-
skog smu~arskog dru{tva „Hajla“, lo-
kalne Turisti~ke organizacije, te uz po-
mo} donatora, u Ro`ajama je odr`an
22. Memorijalni pohod na Hajlu „Sa-
fet Mavri} ]ako“, koji se svake godine
odr`ava u znak sje}anja na ovog tra-
gi~no preminulog planinara, ro|enog
u Novom Pazaru, koji je 1997. godine
stradao na ovoj planini. 

Memorijalni pohod je planiran za
11. januar, ali je, zbog  lo{ih vremenskih
uslova pomjeren za 2. februar. U~estvo-

valo je oko sto planinara, koji ni pro{le
subote nisu imali sre}e s vremenom.
„Vrijeme nam nije i{lo naruku, pa je
zbog toga na smotri u~estvovalo znatno
manje planinara. Ipak, i pored sna`nog
nevremena pra}enog vjetrom, dvadese-
tak najupornijih i najsposobnijih crno-
gorskih planinara, kao i gostiju iz regi-
ona uspjeli su da se domognu vrha Haj-
le - 2.403 metra. Oni su na taj na~in iz-
razili sje}anje na poginulog druga iz
Novog Pazara, rekao je Fevzija Kurta-
gi}, predsjednik PSK „Hajla“. C. D.

Memorijal „Safet Mavri} ]ako“

U ponedeljak sjednica SO Ro`aje
Ro`aje - Za ponedeljak, 11. februar, zakazana je sedma redovna sjednica Skup-

{tine op{tine Ro`aje sa deset ta~aka dnevnog reda. Odbornici }e, pored ostalog,
raspravljati o popuni upra`njenog odborni~kog mjesta; sufinansiranju sporta,
Odluci o osloba|anju pla}anja obaveza po osnovu poreza na nepokretnosti - po-
ljoprivredno zemlji{te za 2019. godinu, Programu investicionih aktivnosti za op-
{tinu Ro`aje za 2019. godinu... S. D. 

Donacija O[ „Du{an Kora}“ 
Bijelo Polje - Predsjednik Op{tine

Bijelo Polje Petar Smolovi}, prisu-
stvovao je uru~enju donacije Crve-
nog krsta za interaktivnu sobu u
osnovnoj {koli „Du{an Kora}“ u ko-
joj borave djeca sa posebnim potre-
bama. Tako|e su donirane i dvije
interaktivne table za u~ionice osno-
vaca koje }e doprinijeti osavreme-
njavanju nastave redovnih odjelje-
nja. Ukupna  vrijednost donacije 5,5
hiljada evra.

Za odjeljenje za djecu sa poseb-
nim potrebama za opremanje inter-

aktivne sobe uru~ena je didakti~ka
oprema (smjernice, {ake, stopala,
{tapi}i za serijaciju, taktilno zvu~ne
kutije, mehani~ko logopetske son-
de, interaktivne didakti~ke table, sto
i stolice. 

Za redovno odjeljenje uru~ena je
tehni~ka oprema: projektor i laptop.
Ovu vrijednu donaciju obezbijedila
je Op{tinska organizacija Crvenog
krsta Bijelo Polje u saradnji sa Op-
{tinom Bijelo Polje, a uz pomo}
ameri~ke humanitarne organizaci-
je LDS Charities. C. D.




